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رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان سیستان و بلوچستان 
از تصویب طرح ایجاد گلخانه ۳ هزار هکتاری با استفاده از انرژی 

خورشیدی در سواحل مکران خبر داد. 
رضا نجفی در جمع خبرنگاران اظهار داشت: با استفاده از تکنولوژی 
پیشــرفته، با مشارکت و ســرمایه گذاری متخصصین و سرمایه گذاران 
خارجی و داخلی، قرار است این طرح در منطقه »لیپار« چابهار اجرایی 
شــود.وی ادامه داد: برق مورد نیاز گلخانه و آب  شــیرین کن های این 
طرح در بستر دریای عمان، با نصب 300 هکتار آینه انرژی خورشیدی 

تامین خواهد شد.
نجفی از کلنگ زنی این طرح ظرف یک ماه آینده خبر داد و گفت: 
با اجرای این طرح، 3 میلیون تن انواع محصولات کشــاورزی تولید و 
زمینه  ایجاد شغل برای 31 هزار نفر به صورت مستقیم فراهم می شود.
رئیس جهاد کشاورزی سیستان و بلوچستان همچنین از کشت محصول 
استراتژیک آناناس در سواحل مکران خبر داد و گفت: با پیگیری انجام 
شــده، 5 هزار پاجوش آناناس از کشور هند وارد استان شده و عملیات 

پرورش و تکثیر این نهال ها از اسفندماه سال گذشته آغاز شد. 
وی افــزود: این محصول هم اکنون به صورت آزمایشــی در منطقه 
»باهوکلات« چابهار کشــت شده که در صورت انطباق با شرایط آب و 
هوایی سیســتان و بلوچستان، به شکل وسیع در جنوب استان کشت 

می شود.

مدیرکل بنیاد مســکن انقاب اســامی استان سمنان از 
اختصاص ۱۰۰ میلیارد ریال اعتبار برای بهسازی، عمران و آبادانی 

روستاهای استان خبر داد. 
مجید ملکی در نشستی با دهیاران بخش مرکزی دامغان از افزایش 
ســه برابری اعتبارات بهسازی معابر روستایی استان سمنان خبر داد و 
ابراز داشت: تاکنون برای ۸5 روستا طرح هادی اجرا شده است و امسال 

مطالعات اجرای طرح هادی برای 30 روستا در دستور کار قرار دارد.
وی ســهمیه قیر یارانه ای روستاهای استان سمنان را سه هزار تن 
بیان کرد و افزود: دهیاران می توانند برای دریافت این فرآورده نفتی به 

بنیاد مسکن انقلاب اسلامی مراجعه کنند.
علی اصغر مجد فرماندار دامغان نیز در این نشســت ابراز داشت: در 
راســتای اجرای طرح های اقتصاد مقاومتــی و ارتقاء منزلت اجتماعی 
روستاها و بهره برداری بهتر از ظرفیت آنها در دامغان، 10 روستای بالای 
۲0 خانوار باهدف توانمند کردن اقتصاد و اشتغال بیشتر این روستاها به 

سازمان برنامه  و بودجه استان سمنان معرفی شدند.
وی از احداث خانه های بهداشت و درمان روستایی در 30 روستای 

دامغان با صرف 1۲0 میلیارد ریال اعتبار در سال جاری خبر داد.
سرپرست دفتر امور روستایی و شوراهای استانداری سمنان نیز در 
این نشست اظهار داشت: ۷0 میلیارد ریال اعتبار برای خرید ماشین آلات 

روستایی باهدف آبادانی و عمران روستاها اختصاص  یافته است.
ســید فرج الله احمدپناه تصریــح کرد: به صاحبــان اقامتگاه های 
بومی گردی در روستاهای استان سمنان برای نخستین بار 150 میلیون 

ریال تسهیلات قرض الحسنه طی سال جاری پرداخت می شود.

دهیار روستای روزنه از توابع اهواز از نشت نفت در اطراف 
روستاهای دهستان بخش مشرحات از بخش غیزانیه خبر داد.

علی بالدی افزود: نشــت نفت در خطوط لوله نزدیکی این روستاها 
اتفاق افتاد و بخشی از زمین های اطراف را آلوده کرد که این نشتی اکنون 

مهار شده و شرکت نفت آلودگی ها را با خاک پوشانده است.
بالدی با انتقاد از ادامه نشــت نفت در روستاهای این بخش اظهار 
کرد: لوله های نفتی که در اطراف روستاهای این بخش قرار دارند بسیار 
پوسیده و قدیمی هستند و هر چند یک بار دچار حادثه و نشتی می شوند 

که این مسئله امنیت و سلامت روستائیان را تهدید می کند.
وی گفت: شــرکت نفت با وجود درآمدزایی بسیار از میادین نفتی 
این منطقه، حاضر به تعویض خطوط لوله فرســوده نیســت تا از بروز 

حوادث جلوگیری کند.
بر اساس این گزارش، شرکت نفت و گاز کارون، روزانه بیش از یک 
میلیون بشکه نفت خام و 55 هزار بشکه میعانات گازی تولید می کند.

بخش غیزانیه در شرق اهواز، بیش از 90 روستا و بیش از ۲6 هزار 
نفر جمعیت دارد.

نماینده مردم سنقر و کلیایی در مجلس گفت: 
۶۰ میلیارد تومان خسارت سرمازدگی کشاورزان 
سنقر و کلیایی در سال گذشته هنوز پرداخت 

نشده است.
حجت الاسلام سیدجواد حسینی کیا اظهار داشت: 
کشاورزان سنقر و کلیایی 45 میلیارد تومان بابت خرید 

تضمینی گندم از دولت طلب دارند.
حســینی کیا با بیان اینکه اســناد ملک و زمین 
کشــاورزان به عنوان وثایق مورد قبول باشــد گفت: 
رسیدگی به بافت فرسوده و جاده های روستایی سنقر 

و کلیایی باید بیش از پیش مورد توجه باشد.
وی افزود: با توجه به شــرایط خاص استان از نظر 
شهرک صنعتی پیشنهاد می شود از توسعه یافتگی به 
کمتر توسعه یافته تغییر کند تا هم مشوق باشد و هم 
افرادی که با یک ســوم ظرفیت کار می کنند شرایط 
را جبران کنند. حســینی کیا گفت: ضرورت پرداخت 
تسهیلات اشتغالزایی با نرخ پایین در استان کرمانشاه  

ضروری است.
 حسینی کیا افزود: تصفیه خانه آب شرب و فاضلاب 
شهرســتان سنقر و کلیایی نیازمند توجه و مساعدت 
بیشتری است.وی در پایان اضافه کرد: شهرستان سنقر 
و کلیایی در حوزه ارتباطات ضعیف و تحت فشار است.

 قائم مقــام صندوق بیمــه اجتماعی 
کشــاورزان ، روســتائیان و عشایر کشور 
گفــت: در حال حاضر تنهــا 25 درصد از 
بیمه  زیر پوشش  جمعیت روستایی کشور 

اجتماعی هستند.
 صمدالله فیروزی در جلســه ستاد راهبردی 
توسعه بیمه اجتماعی کشــاورزان، روستائیان و 
عشایر مازندران در ساری جمعیت روستایی کشور 
را 6 میلیون و 400 هزار خانوار اعلام کرد و افزود 
: اکنون تنها حــدود یک میلیون و 610 هزار از 
این جمعیت زیر پوشش بیمه اجتماعی هستند.

وی توضیح داد : از آنجایی که دولت دو سوم از 
حق بیمه افراد زیر پوشش صندوق بیمه اجتماعی 
روســتائیان را پرداخت می کند، به طور یقین با 
توســعه حمایتی این صندوق، زمینه ماندگاری 

روستائیان گسترش می یابد.
وی با تاکید بر اینکه صندوق بیمه اجتماعی 
روســتائیان مورد بی توجهی و غفلت قرار گرفته 
است ، افزود: وضعیت جمعیتی و هویتی روستایی 
کشــور هم به دلیــل تصمیم گیری های غلط و 
نابخردانه از جمله تبدیل روســتاها به شــهر و 
بی توجهی به اهمیت تولید و اشتغال دچار اختلال 
شده و سبب شده است تا ماندگاری جمعیت در 

روستاها کم شود.
او ادامه داد : به طور یقین با توســعه صندوق 
بیمه اجتماعی کشــاورزان ، روستائیان و عشایر ، 
زمینه ماندگاری جمعیت فراهم شده و از مهاجرت 

جلوگیری خواهد شد. 
فیــروزی یکی از اقدامات دولت یازدهم برای 
توســعه صندوق اجتماعی را پرداخت بموقع دو 
سوم سهم آن دانست و تاکید کرد : صندوق بیمه 
اجتماعی کشاورزان فرصتی برای روستائیان است.

 معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزیر کشور با 
انتقاد از عملکرد شهرداری اهواز در طرح قطار شهری، یک بار 
دیگر خواستار تعیین تکلیف و خلع ید پیمانکار متروی اهواز به 

دلیل ناتوانی در اجرای این طرح شد.
هوشــنگ خندان دل در حاشیه گردهمایی اعضای پنجمین دوره 
شورای شهر مراکز شهرستان ها، در گفت وگو با خبرنگاران با تاکید بر 
حمایت همه جانبه خود از طرح متروی اهواز در سال های اخیر با انتقاد از 
عملکرد پیمانکار متروی اهواز گفت: پیمانکار این طرح عملکرد شایسته ای 
نداشته و شهرداری به عنوان کارفرما باید هر چه زودتر تکلیف خود را با 
چنین پیمانکاری روشن کند.وی تصریح کرد: در صورت ادامه این وضع، 
به طور قطع نســبت به تغییر پیمانکار متروی اهواز اقدام می کنیم.وی 
تاکید کرد: پیمانکاران شایســته و متعهد دیگری در کشور فعالیت می 

کنند که می توان اجرای متروی اهواز را به آنها واگذار کرد.
خندان دل همچنین با ابراز نارضایتی از عملکرد کارفرما )شهرداری 
اهواز( افزود: مدیریت جدید شــهری بعد از اســتقرار باید مشکل مترو 
را حــل کند.معــاون وزیر کشــور در ادامه از اختصاص 50 دســتگاه 
اتوبــوس به اهواز خبر داد و گفــت: این تصمیم کمتر از یک ماه پیش 
مصوب شــده و امیدواریــم این اتوبوس ها چهار تا 6 مــاه آینده وارد 
ناوگان اتوبوســرانی اهواز شــوند.وی افزود: برای آبادان، خرمشــهر و 
۲ شــهر دیگر در خوزستان نیز ســهمیه اتوبوس در نظر گرفته شده 
اســت.خندان دل در ســفر ۲4 فروردین 96 به اهــواز نیز مهلت یک 
 ماهــه ای برای حل اختلافــات پیمانکار و کارفرمــا تعیین کرده بود.
خط یک قطار شهری اهواز به طول ۲3 کیلومتر مسیر زرگان تا بقایی را 
شامل می شود.مجری متروی اهواز شرکت چینی کیسون است که در 
سال 13۸5 کار را تحویل گرفت و قرار بود آن را پنج ساله به اتمام برساند 
اما این طرح اکنون تنها ۲۷ درصد پیشرفت دارد و به گفته مسئولان از 
 اردیبهشت 94 پیشرفت کار تقریبا صفر بوده و کارگاه نیز تعطیل بوده است. 
آخریــن وعده برای راه اندازی متروی اهــواز آبان 94 و بعد از آن نیمه 
96 اعلام شــده بود و اخیرا نیز استاندار خوزستان پایان امسال را برای 
بهره برداری از فاز نخســت این طرح وعده کرده است. فاز نخست این 

طرح، 6 ایستگاه از میدان فرودگاه تا مصلا را شامل می شود.
نوبخت رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور نیز اسفند 95 در سفر 
به خوزستان اعلام کرد: دولت برای اتمام طرح متروی اهواز 600 میلیارد 
ریال اعتبار تخصیص داد تا بر اساس تعهدات مسئولان اجرایی مترو این 

پروژه ظرف 10 ماه آینده به بهره برداری برسد.
اخیرا استانداری خوزستان اعلام کرده که قصد دارد اجرای خط ۲ 

قطار شهری اهواز را به قرارگاه خاتم واگذار کند.

بزرگترین و پیشــرفته ترین طرح تولیدی مرغ مادر گوشتی در 
آیینی با حضور رئیس بنیاد شــهید و امور ایثارگران در شهرستان 

دوره چگنی لرستان به بهره برداری رسید.
استاندار لرستان در آیین بهره برداری از طرح تولیدی مرغ مادر گوشتی 
مادر گفت: با بهره برداری از این طرح برای 100 نفر بطور مســتقیم و برای 
۲ هزار و ۸00 نفر به صورت غیرمســتقیم اشــتغالزایی می شود.  وی اظهار 
کرد: در صورت صلاحدید صنایع زیردستی این مجتمع در شهرستان چگنی 

مستقر خواهد شد. 
این طرح در زمینی به مساحت ۲4 هکتار و سرمایه گذاری 330 میلیارد 
ریال احداث شــد و دارای 1۸ سوله اســت. 100 هزار مرغ گوشتی در این 
مجتمع پرورش می یابد و 14 میلیون جوجه تولید می شــود که محصولات 
آن به کشــورهای حاشیه خلیج فارس نظیر عراق صادر می شوند.  این طرح 
از سوی سازمان اقتصادی کوثرراه اندازی شده و این سازمان سه هزار و 5۷0 

میلیارد ریال طرح در دست اجرا در لرستان دارد. 

 ۳۳ طرح بهداشتی و درمانی استان اردبیل در 
آیینی با حضور وزیر بهداشت، درمان و آموزش 
از طریق ویدئو  پزشکی در شهرســتان کوثر 

کنفرانس به بهره برداری رسید.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان اردبیل در این 
آیین گفت: برای اجرای طرح های افتتاحی در استان، 

دولت 5۷0 میلیارد ریال هزینه کرده است. 
قــدرت اخوان اکبری بیان کرد: بیمارســتان 3۲ 
تختخوابی شهرســتان کوثر به عنوان مهمترین طرح 
افتتاحی در زمینی به مساحت ۲/۲ هکتار و با زیربنای 
سه هزار و ۲43 متر مربع و با صرف 150 میلیارد ریال 

به بهره برداری رسید. 
وی تشــریح کرد: دیگر طرح های عمرانی نیز در 
تمام 10 شهرستان استان شــامل طرح های توسعه 
بیمارستانی، پایگاه سلامت، خانه و شبکه های بهداشت 
روستایی و شهری، داروخانه، مرکز فوریت های پزشکی، 
بلوک هــای زایمان، رادیوتراپی و شــیمی درمانی و ... 
اجرایی شده است.  وی افزود: همچنین عملیات اجرایی 
1۸ مرکز خدمات روستایی، 11 مرکز خدمات جامع 
شــهری و چند پایگاه سلامت شهری نیز در مناطق 

مختلف استان اردبیل شروع شد.

ساری- خبرنگار کیهان:
استاندار مازندران گفت: 45 درصد جمعیت 
استان در روستاها زندگی می کنند و مازندران 
از حیث پوشــش بیمه ای روستاییان و عشایر 
جایگاه مناســبی ندارد و جا دارد سهم پوشش 

بیمه ای افزایش یابد.
ربیع فلاح جلودار گفت: درصد پوشــش بیمه ای 
صندوق روســتاییان و عشایر در کشور ۲5 درصد اما 
در مازندران 10 درصد اســت کــه از این حیث رقم 
پایینی اســت و نیازمند برنامه ای عملیاتی و میدانی 

برای ارتقای آن هستیم.
وی با بیان این که امنیت اجتماعی روستاییان به 
ویژه روستاییان سالمند برای ما بسیار مهم است و این 
امنیت از حیث بیمه ای باید افزایش یابد، گفت: پیگیری 
برای تحقق اجرای بیمه روستاییان و عشایر باید بیشتر 
باشد و از ظرفیت رسانه ها در این راستا استفاده شود تا 

جایگاه مازندران به رتبه بالای کشور ارتقا یابد.
وی تصریح کرد: توسعه پوشش بیمه ای روستایی 
و عشایری باید به طور جدی در دستور کار فرمانداران 
قــرار گیرد و در این مســیر از ظرفیت بخشــداران، 

شوراهای اسلامی و دهیاران بهره گیری شود.

گفت:  اصفهان  رئیس  شــورای شــهر 
تفاهم نامه توسعه خط یک مترو و اجرای خط 
سوم با مشارکت بنیاد مستضعفان امضا شد.

رضا امینی با اشاره به اینکه وضعیت حال حاضر 
حوضه آبریز زاینده رود بحرانی است و مسئولان باید 
نســبت به وعده های خود در خصوص این حوضه 
جامه عمل بپوشانند، اظهار داشت: اصفهان منتظر 
عملی شدن قول رئیس جمهور برای دائمی شدن 

جریان آب زاینده رود است.

رئیس  شورای اســلامی شهر اصفهان با اشاره 
به راه اندازی کامل نظام یکپارچه شهرســازی در 
اصفهان گفت: کاهش سفرهای غیرضروری شهری 
و همچنین شفافیت در محاسبات مالی از مهم ترین 
مزایای این نظام است و با این سامانه می توان دست 

واسطه ها را از نظام اداری شهرداری حذف کرد.
وی با  اشاره به انعقاد تفاهم نامه توسعه خط یک 
قطار شــهری و اجرای خط سوم با مشارکت بنیاد 
مســتضعفان افزود: توسعه خط اول قطار شهری 

از ایســتگاه قدس واقع در خیابان امام خمینی تا 
میدان اســتقلال به طول 5/4 کیلو متر و اجرای 
خط سوم قطار شهری به طول ۸/۸کیلومتر از موارد 
درج شــده در این تفاهم نامه است. رئیس  شورای 
اسلامی شهر اصفهان افزود: امیدواریم قطار شهری 
اصفهــان با تعهد دولــت از طریق فاینانس منابع 
خارجی به ارزش400 میلیــون یورو و همچنین 
تعهد شــهرداری در طول چهار سال آینده اجرا و 

به بهره برداری برسد.

کارگران قطار شــهری اهواز از شهریورماه 
سال گذشــته در انتظار پرداخت حقوق خود 

لحظه شماری می کنند.
یکی از کارگران شــرکت کیسون)پیمانکار پروژه 
قطار شهری اهواز( در این باره گفت که از شهریورماه 
سال گذشته تاکنون حقوق کارگران پرداخت نشده 

است.
وی افــزود: قبل از عید فطر امســال مبلغ 300 
هزار تومان و نیز پــس از اعتراضات کارگران مبلغی 
در حدود یک میلیون تومان به ما پرداخت شد و این 
میزان مجموع پرداختی های این شرکت به کارگرانش 

از شهریورماه سال گذشته تاکنون بوده است.
این کارگر بیان کرد: ما اینجا بلاتکلیف هســتیم 
وقتی به شــرکت کیسون می گوییم که حقوقمان را 

پرداخت کنید می گویند که به ما پولی نداده اند.
وی ادامه داد: مســئولان ســازمان قطار شهری 
می گویند که ما اعتبار را به شرکت پرداخت کرده ایم 
ولی آنها حقوقتان را نمی  دهند. هرکدام موضوع را به 

گردن دیگری می اندازد.
این کارگر عنوان کرد: بیش از 300 نفر همانند من 
چنین شــرایطی را دارند. به ما گفته اند که اگر حرف 
بزنیم اخراجمان می کنند برای همین سکوت کرده ایم 
البته ما حتی به نوبخت معاون رئیس جمهور که اواخر 
سال گذشته از پروژه مترو بازدید داشت موضوع عدم 
پرداخت حقوقمان را گفته ایم ولی بازهم هیچ اتفاقی 

صورت نگرفت.
وی گفت: انگار کسی نیست که صدای کارگران را 
بشنود؛ پس از اینکه استاندار از روند پروژه دیدن کرد 
از ایشان سوال شد آیا خبر خوشی برای واریز حقوق 
کارگران پروژه متــروی اهواز دارید، وی عنوان کرد: 

کارگران که کارگران بنده نیستند و باید این موضوع 
و خبر خوش را از پیمانکار دریافت کنید. 

استاندار در پاسخ به این سوال که آیا اداره کار در 
بازرســی بر این موضوع کم کاری نکرده که تاکنون 
بازرسی بر این موضوع نظارتی نداشته است، می گوید: 
اگر اداره کار بازرس نفرســتاده کارگران باید شکایت 
کننــد تا بازرس هم حضور یابد، با گشایشــی که در 
پروژه انجام شده و پول دراختیار پیمانکار قرار گرفته 

این موضوع نیز حل شود.
حــدود ۲0 روز از بازدید اســتاندار از پروژه قطار 
شهری می گذرد ولی نه تنها مشکل کارگران شرکت 
کیسون حل نشــد بلکه این روزها شاهد تجمع این 
کارگــران در پی عدم دریافت حقوقشــان در مقابل 

استانداری خوزستان بوده ایم.
یکی دیگر از این کارگران معترض اظهار داشت: 
یک سال بدون دریافت حقوق در حال فعالیت و کار 
هســتیم و مســئولان مدام به ما وعده های دروغین 

می دهند. اســتاندار، فرمانــدار و حتی امام جمعه از 
وضعیت ما خبر دارند و همه مشکل ما را می دانند.

کارگر شرکت کیسون ادامه داد: تاکنون یک بازرس 
اداره کار هم نیامده شرکت تا پرس وجو و نظارتی کند.
وی ادامه داد: اکثر ما مســتاجریم و در معیشت 
خود مانده ایــم.وی افزود: مدیرانمان حقوق تیرماه را 
هم دریافت کرده اند ولی حقوق ما را 1۲ ماه است که 

پرداخت نکرده اند.
مدیرعامل سازمان قطار شهری اهواز اظهار داشت: 
مطالبات کارگران رسوب کرده و سنگین شده است و 
فقط از سال گذشته تا کنون دو حقوق به اضافه یک 

عیدی به آنها پرداخت شده است.
شهرام شــاهین زاده در پاسخ به سؤالی مبنی بر 
اینکه شــرکت کیسون معتقد است که شرکت قطار 
شهری مطالبات را پرداخت نکرده است، گفت: خیر 
اینگونه نیست و پرداخت های خوبی به کیسون داشتیم 
اما اگر شرکت با زیان در حال ساخت پروژه است به 

رئیس کل دادگستری گلســتان گفت: پژوهش درباره آثار 
برداشت غیرمجاز آب از سفره های زیرزمینی، حکم قاضی شعبه 
اول دادگاه عمومی مراوه تپه برای یک بهره بردار غیرمجاز از چاه 

در این شهرستان بوده است.
هادی هاشمیان اظهار کرد: وضعیت آب های زیرزمینی ایران در یک 
صد سال گذشته، وضعیت کنونی آب های زیرزمینی و چاه های غیرمجاز، 
تاثیر روند کنونی برداشت آب از سفره های زیرزمینی بر زندگی مردم و 
پیشنهادهای کاربردی از محورهایی است که باید این بهره بردار غیرمجاز 
در مقالــه خود به آن بپــردازد.وی افزود: قاضی این فرد را مکلف کرده 
در نوشــتن مقاله از نظرهای پروفســور کردوانی پدر علم کویرشناسی 
ایران استفاده کند.این مقام ارشد قضایی استان ادامه داد: این بهره بردار 
غیرمجاز از آب های زیرزمینی، باید یافته های پژوهشی خود را با اعضای 
شورای اسلامی، دهیار و اهالی روستای محل زندگی خود نیز در میان 
بگذارد.هاشمیان گفت: نسخه دست نویس و چاپی مقاله و فیلم کنفرانس 

مقاله، باید به واحد اجرای احکام کیفری مراوه تپه ارائه شود.

رئیس  پلیس راهور استان ایام گفت: محورهای تردد زائران 
در استان ایام علی رغم تاش های صورت گرفته هنوز دچار نقص 
و مشکل جدی هستند و اگر تا اربعین برطرف نشوند امسال بازهم 

شاهد مشکل و گره های ترافیکی خواهیم بود.
سرهنگ »محسن ناصری« اظهار کرد: باید بسترهای لازم برای تردد 
زائران ایجاد شود و افزایش ایکس ری ها در مرز مهران یکی از ضروریات 
است چون در سال گذشته کمبود ایکس ری موجب بروز مشکلاتی شد. 
وی اضافه کرد: محور مهران - ایلام- ســرابله - شــباب - حمیل و 
دیگری محور مهران - ایلام - ایوان - اسلام آباد غرب در هر دو محور با 
مشکل جدی عرض کم جاده مواجه هستیم که باید برای اربعین امسال 

و جلوگیری از مشکل ترافیکی اصلاح شود.
وی شهر شباب را یکی از مهم ترین توقفگاه های زائران اربعین دانست 
و گفت: باید از مسیر پلیس راه شباب - تا نزدیک شهرک صنعتی شباب 
کامل بلواربندی شود تا در اربعین هرج  و مرج در این شهر پیش نیاید.
رئیس  پلیس راهور اســتان ایلام با بیان اینکه ورودی شــهر ایوان 
باید رفع نقص شود چون مشــکلی جدی در خیابان اصلی شهر ایوان 
داریم، ایجاد روشنایی و شن ریزی فضای پارکینگ ها، ایجاد نیوجرسی 
و جداکننده در مسیری های پرتردد و نصب علائم راهنمایی و رانندگی 
در جاده برای اربعین را بســیار مهم دانســت و تأکید کرد: اگر ورودی 
میدان ارغوان که در حال ســاخت و ایجاد پل روگذر اســت تا اربعین 
درســت نشود در این میدان مســیر ورود و خروج زائران از شهر ایلام 
دچار مشــکل جدی خواهد شد و از دستگاه مسئول خواستاریم هرچه 

سریع تر پل را تکمیل کند.
رئیس  پلیس راهور اســتان ایلام احداث کمربندی غربی مهران را 
خواسته به  حق مردم و زائران دانست و گفت: اگر این کمربندی ایجاد 
شود در مهران گره ترافیکی نخواهیم داشت.وی تصریح کرد: سال گذشته 
متأســفانه پارکینگ ها درست مدیریت نشدند و امسال ساماندهی آنها 

باید به افراد کاربلد سپرده شود.

رئیس اداره سوادآموزی آموزش وپرورش استان اردبیل گفت: 
جمعیت زنان بی سواد در این استان مطابق با آخرین سرشماری ها 

نزدیک به دو برابر مردان است.
ودود پوراســکندر تصریح کرد: تعداد کل بی سوادان در گروه سنی 
شــش سال به بالا شــامل 19۲ هزار و 64۷ نفر است.وی افزود: از این 
تعداد 1۲۷ هزار و 564 نفر زنان و 65 هزار و ۸3 نفر مردان هستند که 

نشان می دهد جمعیت زنان بی سواد دو برابر مردان است.
به گفته رئیس اداره سوادآموزی آموزش وپرورش استان در بازه سنی 
10 الی 49 سال نیز تعداد کل بی سوادان 5۷ هزار و ۲۲۲ نفر محاسبه 
شــده که باز تعداد زنان بیش از دو برابر مردان است.پوراسکندر تأکید 
کرد: تعداد زنان بی سواد در این بازه سنی 3۸ هزار و ۷4۷ نفر و تعداد 
مردان 1۸ هزار و 91 نفر به ثبت رســیده اســت.وی افزود: در فاصله 
ســال های 90 تا 95 فاصله بی سوادی مردان و زنان تنها 1/3 درصد در 
بازه ســنی شش سال به بالا کاهش یافته است.رئیس اداره سوادآموزی 
آموزش وپرورش اســتان افزود: در بازه سنی 10 الی 49 سال نیز فاصله 

بی سوادی به میزان 1/6 درصد کاهش یافته است.

اعتراضات مردمی مانع از کلنگ زنی یک طرح 
پتروشیمی در استان بوشهر شد.

شــماری از مردم به هنــگام ورود وزیر صنعت به 
دشتستان اعتراض خود را به صورت تجمع اعلام کردند.

آنهــا می گویند این طرح صنعتی مجوز زیســت 
محیطی ندارد و محل تامین آب نیز مشخص نیست و 

به منابع تامین آب این منطقه آسیب می زند.
 در پی اعتراض برخی از اهالی آبپخش دشتستان و 
فعالین محیط زیست، آغاز عملیات اجرایی پتروشیمی 
دشتستان )استان بوشهر( با حضور وزیر صنعت لغو شد.
 مدیرکل ارزیابی زیست محیطی سازمان محیط 
زیســت کشور نســبت به بی توجهی اســتان در این 
خصوص و نگرفتن تاییدیه محیط زیست انتقاد کرده 
و گفته بود: پرونــده این اتفاق برای تصمیم گیری به 

یاسوج- خبرنگار کیهان:
مدیرکل امور عشایر اســتان کهگیلویه و 
بویراحمد گفت: ۳5 تا 4۰ درصد چشمه های آب 
این استان خشک  مناطق مرتفع عشایرنشین 

شده و یا در حال خشک شدن هستند.
مجید علی پور گفت: این میزان معادل بیش از 4 

هزار خانوار یا بیش از 50 هزار رأس دام است.
وی از خشــک شــدن بیش از ۲10 چشمه آب 
آشامیدنی در مناطق ییلاقی عشایر در استان کهگیلویه 
و بویراحمد خبر داد و تصریح کرد: برای نخستین بار 
بعــد از انقلاب در مناطق ییلاقی در حال آبرســانی 

سیار هستیم.
وی افزود: اخیراً در بخش های سردسیری استان 
که هیچ گونه کمبود آبی نداشته ایم، دچار خشکسالی 
و کمبود آب شده ایم. این مسئول خاطرنشان کرد: این 
موضوع برای جامعه عشایری یک معضل بزرگ است 
چون هیچ گونه اعتباری برای آبرسانی به این مناطق 

پیش بینی نشده است.

علی پــور گفت: با پیگیری های انجام گرفته تعداد 
پنج کامیون تانکردار 1۲ هزار لیتری، از سوی سازمان 
امور عشایری کشور برای آبرسانی به مناطق عشایری 

استان در نظر گرفته شده است.
وی افزود: همچنین کلیه چشمه های آب مناطق 
عشایری بهسازی شده و منابع ذخیره آب آشامیدنی 
احداث می شود.وی گفت: هم اکنون با ۲3 تانکر سیار 
از ســوی بخش خصوصی و دولتی، در حال آبرسانی 
به مناطق عشــایری در سطح اســتان هستیم.توزیع 
300 دســتگاه تانکر چرخدار گالوانیزه ۲000 لیتری 
بین عشایر و همین طور بالغ بر ۲000 نوع تانکر هزار 
لیتری ســبک و قابل حمل تاشو برای ذخیره آب در 
اختیار عشــایر قرار گرفته است.وی اضافه کرد: بیش 
از 30 دســتگاه تانکر برای آبرسانی سیار به عشایر و 
همچنین بالغ بر ۲0 میلیارد ریال اعتبار تنها در بخش 
آبرسانی نیاز داریم که حدود 10 میلیارد ریال از این 
میزان را از محل منابع استانی و مابقی را از منابع ملی 

و سایر بندهای خاص پیگیر هستیم.

معاون وزیر کشور:
پیمانکار متروی اهواز باید خلع ید شود

جمعیت زنان بی سواد اردبیل
 ۲ برابر مردان است

اختصاص ۱۰۰میلیارد ریال اعتبار
 برای بهسازی روستاهای سمنان

نشت دوباره نفت
 در غیزانیه اهواز

کارگران متروی اهواز یک سال در انتظار دریافت حقوق

اعتراضات مردم مانع از مراسم کلنگ زنی پتروشیمی دشتستان شد

استاندار:
45 درصد جمعیت مازندران 
در روستاها زندگی می کنند

35 چشمه مناطق عشایری کهگیلویه و بویراحمد خشک شدند

قاضی، بهره بردار غیرمجاز چاه آب را
 به انجام پژوهش محکوم کرد

رئیس پلیس راهور ایام:
جاده های ایلام برای اربعین ایمن نیستند

اســتاندار خوزســتان از کاهش آورد آب 
رودخانه کارون در سال آبی جاری تا ۱4میلیارد 
مترمکعب به عنوان یکی از عوامل تشدیدکننده 
مشکات زیســت محیطی در پهنه آبی کشور 

خبر داد.
غلامرضا شریعتی در نشست کارگروه ساماندهی 
رودخانــه کارون گفت: آورد رودخانه کارون با ســه 
میلیارد مترمکعب کاهش از 1۷میلیارد به 14 میلیارد 

مترمکعب کاهش یافته است.
وی بهره برداری متناسب ازرودخانه کارون با توجه 
به شــرایط آبی این رودخانه را مورد تاکید قرار داد و 
افزود: استان خوزستان به دلیل تغییر شرایط اقلیمی، 
کاهش نزولات جوی و کاهش آورد رودخانه های استان 
بویژه کارون به سمت خشــکی و خشکسالی بیشتر 
درحرکت است و تشــدید مسایل زیست محیطی و 
گرد و خاک می تواند پیامدهای چنین شرایطی باشد.

نماینده عالی دولت در خوزســتان، شوری آب و 
افزایش عوامل آلاینده رودخانه کارون در ســال های 

گذشته را از دیگر چالش های کارون بیان کرد.
شــریعتی با بیان اینکه انتقال آب کارون به فلات 

مرکزی ایران مجوز زیســت محیطی ندارد خواستار 
توقــف این طرح با هدف حفظ حیات این رودخانه و 

خشک شدن تدریجی آن شد.
وی تاکیــد کرد: با انتقــال آب به مناطق مرکزی 
ایران برای مصارف شــرب مخالفتی نیست اما انتقال 
آب کارون برای مصارف کشــاورزی و صنعتی توجیه 

اقتصادی ندارد. 
رودخانــه کارون کــه به منزله شــاهرگ حیاتی 

خوزستان محســوب می شود پس از عبور از مناطق 
مرکزی استان و ســیراب کردن شهرهای مختلف و 
اراضی کشــاورزی و باغی، در خرمشــهر به اروندرود 
می پیوندند و از آنجا راهی خلیج فارس می شود. شوری، 
عــدم لایروبی، کاهش دبــی، ورود انواع آلاینده های 
صنعتی، کشاورزی و خانگی به رودخانه، کاهش عمق 
و ساخت و ساز در حریم، از چالش های اساسی رودخانه 

کارون است.

استاندار خوزستان:

انتقال آب کارون به فلات مرکزی ایران مجوز زیست محیطی ندارد
5 میلیون

 خانوار روستایی کشور
  بیمه اجتماعی نیستند

افتتاح 33 طرح 
بهداشتی و درمانی در اردبیل 

 خسارت سرمازدگی
 به کشاورزان سنقر 
پرداخت نشده است

هیئت دولت ارسال می شود.  معترضین در تجمع خود 
دستنوشته هایی در دست داشتند که بر روی آنها نوشته 

شده بود: »پتروشیمی نمی خواهیم«.
این تجمع اعتراض آمیز مانع کلنگ زنی وزیر صنعت 

شد و او پس از سخنان کوتاهی محل را ترک کرد.
 معترضــان با اعلام اینکه پــروژه فاقد مجوزهای 
زیست محیطی است و مشخص نیست که آب مورد 
نیاز آن باید از کجا تامین و پساب صنعتی آن به کجا 

سرازیر شود، خواهان جابه جایی محل این پروژه شدند.
 وزیرصنعــت، معدن و تجارت پس از مشــاهده 
اعتراضــات، بدون اینکه کلنگ احــداث این پروژه را 
بر زمین بزند گفت: امام جمعه و مســئولان ذی ربط 
در منطقه آب پخش دشتستان با نشست با مسئولان 
استان بوشهر نسبت به مکان ساخت این پروژه با هم 
به تفاهم برســند، در غیر این صــورت پروژه به نقطه 

دیگری منتقل می شود.

ما مربوط نبوده و این مشــکل جزو مشکلات داخلی 
شرکت است.

وی گفت: قانون تعیین کرده چنانچه شــرکتی 
از کارفرما مطالبات قابل توجهی داشــته باشد اما از 
طرفی دیگر مطالبات پیمانکار دســت دوم و حقوق 
کارگرانش را پرداخت نکرده باشد کارگران می توانند 
با مراجعه بــه مراجع ذیصلاح از جمله قوه قضائیه و 
اداره کار از کارفرما شکایت کنند و ما ملزم می شویم 
که با توجه به حکم دادگاه و رای اداره کار از حساب 
کیسون برداشت و حقوق کارگران را پرداخت کنیم.
وی تصریح کرد: کارگران تاکنون هیچ شــکایتی از 
شرکت کیسون نکرده اند. شاهین زاده گفت: وقتی که 
کارگر می ترسد و حاضر به شکایت کردن از کارفرما 
نیست، بنده نمی توانم به جای کارگر از شرکت کیسون 

شکایت کنم.
مدیرعامل سازمان قطار شهری اهواز تصریح کرد: 
چنانچه کارگران از شــرکت شکایت و رای اداره کار 
را اخذ کنند از نخستین صورت وضعیت مقدار طلب 
کارگران کسر و حقوقشان را پرداخت می کنیم اما نیاز 

به رای دادگاه و شورای اداره کار است.
وی افزود: به جز حکم دادگاه و رای اداره کار هیچ 
ابــزار قانونی دیگری نداریم و تنها لابی  گری می ماند 
که ما نیز تا حد امکان در راســتای حل مشــکلات 

انجام داده ایم.

بهره برداری از بزرگ ترین طرح تولیدی 
مرغ گوشتی کشور در لرستان 

رئیس جهاد کشاورزی سیستان و بلوچستان خبر داد 
ایجاد 3 هزار هکتار گلخانه در سواحل مکران 

با انرژی خورشیدی 

نخستین مرکز جامع اهدای خون غرب کشور در کرمانشاه 
افتتاح شد.

در این مرکز 14 تخت خونگیری ویژه آقایان، ۲ تخت خونگیری ویژه 
خانم ها و ۷ تخت خونگیری ویژه خونگیری پلاسما و پلاکت و همچنین 
3 نوع دستگاه خونگیری کامل، پلاکت فرزیس و پلاسما فرزیس وجود 
دارد و در پروسه اهدای خون از اهدا کننده خون کامل دریافت می شود.

همچنین با توجه به امکانات موجود با دستگاه پلاکت فرزیس تنها 
پلاکت و با دســتگاه پلاسما فرزیس تنها پلاسمای خون از اهدا کننده 

دریافت می شود.
وی با اشاره به اینکه همچنین در این مرکز سلول های بنیادی هم 
در بانک اطلاعاتی نگهداری می شود و در صورتی که سلول های بنیادی 
اهدایی با سلولهای بنیادی فرد بیماری همخوانی داشته باشد فرد دهنده 
ســلول های بنیادی فراخوانده می شود و سلول های بنیادی را به بیمار 

منتقل می کند.

بهره برداری از نخستین مرکز جامع 
اهدای خون غرب کشور

 در استان کرمانشاه

رئیس شورای شهر اصفهان خبر داد

انعقاد تفاهمنامه توسعه خط ۱ و اجرای خط 3 مترو اصفهان با بنیاد مستضعفان


